
 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 

 

Αθήνα, 22/10/20204 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: 

Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης κ. Δημήτρη Παπαστεργίου 

Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Μιχάλη Χρυσοχοΐδη 

 

ΘΕΜΑ: 

Πλημμελής ενημέρωση των Ελλήνων πολιτών για την επεξεργασία των 

προσωπικών πληροφοριών τους κατά τη διαδικασία έκδοσης νέων ταυτοτήτων. 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

Το τελευταίο διάστημα, δυστυχώς παρατηρούμε, πως το Υπουργείο Προστασίας του 

Πολίτη το οποίο βρίσκεται σε συνεργασία με το Υπουργείο Ψηφιακής 

Διακυβέρνησης για την έκδοση των νέων ταυτοτήτων, γίνεται δέκτης  έντονων 

διαμαρτυριών και καταγγελιών λόγω της μη συμμόρφωσης με τους πρέποντες 

κανόνες της διασφάλισης των προσωπικών δεδομένων των Ελλήνων πολιτών, 

σχετικά με την διαδικασία της έκδοσης του νέου τύπου ταυτοτήτων. 

Μετά από αυτεπάγγελτη εξέταση της υπόθεσης, η Αρχή Προστασίας Προσωπικών 

Δεδομένων ορθώς εντόπισε την παραβίαση της θεμελιώδους αρχής της διαφάνειας 

όπως αυτή καθορίζεται από το GDPR - τον Γενικό Κανονισμό Προστασίας 

Δεδομένων (ΓΚΠΔ) της ΕΕ. Κατά την έρευνα της διαδικασίας έκδοσης των νέων 

δελτίων ταυτότητας, η Αρχή εξακρίβωσε πως η ενημέρωση της ΕΛ.ΑΣ. προς τους 

πολίτες σχετικά με την επεξεργασία προσωπικών δεδομένων, όπως τα βιομετρικά 

στοιχεία ήταν καθυστερημένη, μη επαρκής και σε κάποια σημεία εσφαλμένη. 

Η χρήση της έννοιας της πρόδηλης ενεργής συγκατάθεσης αντί της επιβαλλόμενης 

από το νόμο επεξεργασίας, παραβιάζει το άρθρο 6 του Γ.Κ.Π.Δ. και φανερώνει σαφή 
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κενά και αντιφάσεις στο νομικό καθεστώς γύρω από την επεξεργασία των 

προσωπικών δεδομένων. 

Επίσης, η διαδικασία εκτίμησης αντικτύπου για την προστασία των δεδομένων 

(DPIA), η οποία βρέθηκε ανεπαρκής από την Αρχή Προστασίας Δεδομένων, τέθηκε 

σε εφαρμογή μετά την έναρξη της επεξεργασίας. Μια ενέργεια η οποία υποτίθεται 

πως  έχει ως στόχο την εύρεση και την διευθέτηση πιθανών απειλών για τα 

προσωπικά δεδομένα των Ελλήνων πολιτών, έρχεται με καθυστέρηση, παραβιάζοντας 

ξεκάθαρα το νομικό πλαίσιο. 

Η Αρχή αναφέρει πως η εκτίμηση δεν κάλυπτε επαρκώς τα τεχνικά και οργανωτικά 

μέτρα που θα έπρεπε να είχαν ληφθεί κατά τη διαδικασία έκδοσης των νέων δελτίων 

ταυτότητας, ώστε να υπάρξει πλήρης προστασία των προσωπικών δεδομένων.  

Θεωρούμε πως το πρόστιμο των 150.000 ευρώ που υποβλήθηκε στο Υπουργείο 

Προστασίας του Πολίτη είναι υποδειγματικό και περιμένουμε να τηρηθεί άμεσα όπως 

και οι εντολές που εξέδωσε επίσης η Αρχή Προστασίας Δεδομένων. 

 

Με βάση τα παραπάνω ερωτάσθε: 

 

1) Ποια είναι η ακριβής ημερομηνία επικαιροποίησης και κωδικοποίησης του νομικού 

πλαισίου αναφορικά με τα στοιχεία του νέου τύπου δελτίων ταυτότητας των Ελλήνων 

πολιτών και της διαδικασίας έκδοσης αυτών; 

2) Με ποιόν τρόπο θα ρυθμιστούν τα ζητήματα που είχαν δημιουργηθεί από την 

κατάργηση σχετικών διατάξεων και από την παράλληλη ισχύ διαφορετικών 

νομοθετημάτων, τόσο κατά την έκδοση των παλαιών, όσο και κατά την έκδοση των 

νέων δελτίων ταυτότητας; 

3) Πώς θα καταφέρετε να δημιουργήσετε ξανά το αίσθημα της ασφάλειας στους 

Έλληνες πολίτες όταν συνεχώς αποκαλύπτονται σκάνδαλα υποκλοπών προσωπικών 

δεδομένων με ευθύνη της κυβερνήσεώς σας; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Ιλχάν Αχμέτ 

Απόστολος Πάνας 

Γιώργος Μουλκιώτης  

Κωνσταντίνα (Νάντια) Γιαννακοπούλου 




